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Eiropas tērauda rūpniecība pēc 2008. gada finanšu krīzes saskaras ar nepieredzētu spiedienu, un 
pēdējo nedēļu laikā visā Eiropā politisko diskusiju centrā ir masveida darbvietu samazināšana. 
Patēriņa apjoms Eiropā joprojām ir par aptuveni 25 % zemāks nekā pirms krīzes, un samazināto 
pieprasījumu Eiropā ir saasinājušas plašākas visā pasaulē risināmas problēmas, kuru dēļ minētās 
nozares darbība tagad ir apdraudēta. 

Lai gan spiediena uz tērauda rūpniecību pamatā ir vairāki atšķirīgi faktori, piemēram, Eiropas valūtas 
relatīvi augstā vērtība un augstās enerģijas izmaksas, mēs nevaram ignorēt faktu, ka nozare saskaras 
ar negodīgu konkurenci un ar konkurenci nesaderīgu rīcību tirgū. Zemāka iekšzemes patēriņa dēļ 
Ķīnas tērauda eksports gada pirmajos sešos mēnešos ir palielinājies par 28 %, pārpludinot pasaules 
tirgu ar tēraudu, kas ārzemēs bieži vien tiek pārdots ar zaudējumiem. Tas dramatiski destabilizē 
pasaules tērauda tirgu un tirdzniecības plūsmu, apdraudot visu Eiropas tērauda ražošanu, kurā 
patlaban ir 330 000 darbvietu. 

Papildus šīm grūtībām tas, ka pastāv maksimālā kompensācijas summa, ko valdības var piešķirt 
saistībā ar ES emisijas kvotu tirdzniecības sistēmas netiešajām izmaksām (kuras elektroenerģijas 
ražotāji iekļauj elektroenerģijas cenās), praksē nozīmē, ka tērauda ražotnes arī maksā daļu no 
emisijas kvotu tirdzniecības sistēmas izmaksām, kas saistītas ar viņu pirkto elektroenerģiju.  

– Vai Komisija cieši uzrauga patlaban Ķīnai piemērojamos antidempinga pasākumus, lai tos 
vajadzības gadījumā varētu pastiprināt, ja tiek pierādīts liela apjoma dempings un konkurences 
noteikumiem neatbilstoša rīcība?  

– Vai Komisija ir tieši sazinājusies ar Ķīnas valdību, lai panāktu miermīlīgu šā jautājuma 
atrisināšanu?  

– Vai Komisija steidzami meklē instrumentus, ar kuru palīdzību varētu daudz ātrāk sniegt valsts 
atbalstu energoietilpīgām nozarēm, lai palīdzētu kompensēt šādu papildu spiedienu?  

– Vai Komisija uzskata, ka spēkā esošā valsts atbalsta piešķiršanas sistēma ir pietiekami stabila, 
lai tiktu galā ar pašreizējām problēmām, ar kurām saskaras ES tērauda nozare? Vai nav jāsniedz 
uzlaboti norādījumi dalībvalstīm attiecībā uz to, kāda veida intervence būtu pieļaujama? 
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